

2

This extensive series of central registry files relates to all the activities of national and historic parks administrations from 1911 to the mid-1960s. Some material on file precedes the years in which the registry system was in operation. For national parks, the files cover the establishment of parks, park townsite development, land leases, wildlife, conservation, sports, tourism, campgrounds, forestry, roads, water power, wartime work camps, surveys, commercial development, forest fire prevention, lectures by park officials, interpretation services, public relations and other topics relating to the general park administration. The national historic parks records deal mainly with research and interpretation of specific historic parks and sites and their operation. They concentrate on the activities of the Historic Sites and Monuments Board, park boundaries, the establishment and operation of park museums, equipment, publicity, visits by distinguished individuals, curators, displays, restoration and other related activities. There are also some Engineering and Construction Branch files concerning national park matters and the Trans-Canada Highway.

Les volumineux dossiers du service central de classification portent sur toutes les activités des administrations des parcs nationaux et historiques entre 1911 et le milieu des années 60. Certains documents remontent à une époque antérieure à l'application du système de classification. Pour les parcs nationaux, les dossiers touchent la création des parcs, le développement des lotissements urbains dans les parcs, la location de lots, la faune, la conservation, les sports, le tourisme, les terrains de camping, l'exploitation forestière, les routes, l'énergie hydraulique, les camps de travail du temps de guerre, l'arpentage, le développement des commerces, la prévention des incendies de forêts, les causeries des responsables des parcs, les services d'interprétation, les relations publiques et d'autres questions se rapportant à l'administration générale des parcs. Les documents des parcs historiques traitent essentiellement des recherches ainsi que de l'interprétation et de l'exploitation de certains parcs et lieux historiques. Ils font une place particulièrement importante aux questions suivantes : activités de la Commission des lieux et monuments historiques, délimitation des parcs, établissement et exploitation des musées des parcs, matériel, publicité, visites de personnalités, conservateurs, expositions, restauration et autres activités. Il y a également certains dossiers du Service du génie et de la construction portant sur les parcs nationaux et sur la route transcanadienne.